
یک ششم درآمد نفتی صرف واردات 
بنزین می شود

یک کارشــناس انرژی گفت: ایران هفتمین کشور مصرف کننده انرژی در جهان است و ۶ میلیارد 
دلاری که به واردات بنزین اختصاص پیدا کرده معادل یک ششــم درامد نفتی درسال است.هاشم 
اورعی کارشــناس انرژی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه وضعیت ناترازی بنزین در 
وضعیت هشدار قرار دارد، گفت: بر اساس آمار منتشر شده ناترازی بنزین در مرز هشدار وجود دارد 
به طوری که مصرف روزانه به ۱۲۷ میلیون لیتر رســیده است.وی ادامه داد: در وضعیتی قرار داریم 
که تولید داخلی جوابگوی مصرف نیســت و مصرف بنزین ما روند افزایشی را دارد ضمن آنکه روند 
افزایش مصرف بیش از روند افزایش تولید است به طوری که اعلام شده است امسال نسبت به مدت 
زمان مشــابه ۱۳ درصد افزایش مصرف وجود دارد در حالی که رقم تولید ثابت است۶ میلیارد دلار 
هزینه واردات بنزین اورعی ادامه داد: با نگاهی به ۵ سال گذشته یعنی زمانی که ستاره خلیج فارس 
تولید بنزین را آغاز کرد ما صادر کننده بنزین بودیم در حالی که از سال گذشته تبدیل به وارد کننده 
بنزین شدیم و ۶ میلیارد دلار برای واردات بنزین در نظر گرفته شده است در حالی که سال گذشته 
۴ میلیارد دلار بود که نشــان دهنده افزایش ناترازی بنزین است که سال به سال بیشتر می شود و 
ایران هفتمین کشــور مصرف کننده انرژی در جهان است و ۶ میلیارد دلاری که به واردات بنزین 
اختصاص پیدا کرده معادل صادرات میعانات نفتی دو ماه ســال است یعنی یک ششم درآمد نفتی 
سال را بنزین وارد کنیم.به گفته وی بنظر می رسد این روند فزاینده افزایش مصرف بنزین ادامه پیدا 
می کند، چرا به دلیل اینکه اقدامی در این راستا صورت نگرفته است.این کارشناس انرژی با اشاره به 
اینکه نباید از مردم پنهان کاری کرد و باید در جریان وخامت اوضاع باشــند، خاطر نشان کرد: باید 
مردم را در جریان وضعیت بغرنجی که قرار داریم بگذاریم و از آنها کمک بخواهیم، نباید مســاله را 
پنهان کرد یعنی صداقت و شــجاعت پیش شرط وارد فرآیند حل مشکل ناترازی بنزین شویم.وی 
ادامه داد: ابتدا باید مردم را با خود همدل کنیم و اعلام کنیم که فرایندی چند ساله پیش رو داریم 
و درد آن را جامعه باید حل کند دولت باید برنامه ای پیاده کند که از اصرار بر اینکه تمام مســائل 
مربوط به بنزین در دســت خود داشته باشد، جدایی نه به معنای اینکه بنزین یک شبه خصوصی 
شود اما حداقل امکان حضور بخش خصوصی فراهم شود در این شرایط دولت و بخش خصوصی باید 
در کنار یکدیگر رقابت کنند در این شرایط بخش خصوصی وارد کننده بنزین باشد که بهای آن به 
جای لیتری سه هزار تومان لیتری ۱۰ هزار تومان با امکانات ویژه در اختیار مردم قرار بگیرد مانند 
ســوخت های سیار موجود که با وجود قیمت های بالاتر مردم برای آنکه در صف های طولانی پمپ 
بنزین نمانند از آنها اســتقبال می کنند. دولت باید برنامه ای پیاده کند که طی ۵ سال سهم خود را 
از ماجرای بنزین کم کرده و به مرور زمان از معرکه بنزین بیرون بیایدیارانه نقدی جایگزین سهمیه 
ســوخت آن هم به دهک های خاص باشــداورعی با انتقاد از پرداخت یارانه بنزین به همه اشخاص 
خاطر نشــان کرد: در کنار این موضوع این ســوال وجود دارد که چرا دولت به همه یارانه پرداخت 
می کند چرا باید ۹۰ هزار تومان یارانه بنزین داشته باشم در صورتی که در انگلستان باید ۹۰ پوند 
پرداخت کرد یعنی ۶ میلیون تومان فردی که توانایی مالی دارد چرا باید یارانه دولتی دریافت کند، 
در حالی که ســهم فردی در روستاهای دور افتاده است به همین علت دولت باید این نوع پرداخت 
یارانه اشتباه ترین راهکار حمایتی است و باید تنها به چند دهک اول به صورت نقدی پرداخت کنید

قاچاق روزانه ۴۰ میلیون لیتر بنزین وی ادامه داد: پرداخت یارانه خوب اســت اما به شــرطی که 
هوشمندانه باشد اکنون قیمت گازوئیل در افغانستان ۵۱ هزار تومان است و در ایران ۳۰۰ تومان این 
نوع قیمت گذاری و ســرکوب قیمت منجر به این تفاوت قیمت در ایران و کشورهای همسایه شده 
است به طوری که سود این قاچاق ساعتی چند میلیارد تومان است. روزانه ۳۰ تا ۴۰ میلیون لیتر 
قاچاق می شود.به گفته وی مافیای قاچاق و مافیای خودرو که اجازه رقابت وجود ندارد و انحصار آن 
در دست چند خودرو ساز است و نتیجه آن دو برابر بودن میزان مصرف خودروهای داخلی نسبت به 
خودروهای وارداتی است. و در این شرایط قیمت خودرو افزایش پیدا کرده و قیمت بنزین بدون تغییر 
است به همین دلیل زمانی که بنزین ارزان است بهینه سازی هم معنایی ندارد. وی ادامه داد: ما باید 
تمرکز خود را از تولید برداریم و به سمت استاندارد سازی خودروها، اصلاح سوبسیدها و هوشمندانه 

عمل کردن پیش رویم تا از این طریق اصلاح مصرف نیز صورت بگیرد.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلــس به بیان توضیحاتــی درباره علت عدم 
همکاری دســتگاه های مختلف با ســامانه املاک و اســکان پرداخت.مصطفی پور 
دهقان عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شــورای اسلامی در گفت وگو با 
خبرنگار مهر درباره علت عدم همکاری دســتگاه های مختلف برای تکمیل سامانه 
املاک و اســکان و اینکه شناســایی خانه های خالی چقدر به ساماندهی وضعیت 
زمین و ملک در کشور کمک می کند؟ گفت: مسکن هم مثل همه کالاها دو طرف 
دارد یک طرف عرضه و یک طرف تقاضا اســت. مســکن کالایی است استراتژیک 
برای هر فردی و در همه کشورها است و در تمام مناطق مساله مسکن مورد توجه 
است.وی ادامه داد: در تمام شهرها و روستاها عرضه با تقاضای مسکن دچار نوعی 
عدم تعادل است. به دلیل عدم عرضه مسکن با کمبود رو به رو هستیم و به واسطه 
اینکه این کمبود اتفاق افتاده هم قیمت مسکن و هم قیمت اجاره بالا رفته است.

این نماینده مجلس شــورای اســلامی در ادامه با بیان اینکه این وظیفه دولت ها 
اســت که زیرســاخت را فراهم کنند و هم زمین و هم تسهیلات در اختیار مردم 
قرار بدهند تا این شــرایط تغییر کند توضیح داد: یکی از حوزه هایی که مجلس در 
کنار دولت به آن ورود کرده و می خواهد کمک کند تا عرضه زمین و مســکن بالا 
برود و قیمت اجاره و مسکن را بشــکند، همین قانون شناسایی خانه های خالی و 
بارگذاری اطلاعات مورد نیاز آن در ســامانه املاک و اسکان است.نماینده یزد در 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: قانون شناسایی خانه های خالی دو بال دارد یک 
بال مربوط به عرضه مســکن است که باید توســط خود مردم انجام بشود. افرادی 
که دارای چند خانه هســتند یا خانه هایی که خالی از سکنه است نیز باید معرفی 
شــوند. بال دوم خود دولت است دولت به عنوان یک بنگاه اقتصادی بسیار بزرگ 
اراضی و مســکن بسیار زیادی در اختیار دارد.پوردهقان گفت: متأسفانه بسیاری از 
دســتگاه های اجرایی با وجود پیگیری دولت قبل، شــخص آقای رئیس جمهور و 

وزرا کارنامه خوبی در این حوزه ندارد. ما نیازمند این هســتیم که جدیت بیشتری 
در کار باشــد و دســتورات حکومتی خوبی از سوی دولت برسد و فشاری از سوی 
وزرا وارد شــود، تا شــاهد عملیاتی شدن این موضوع باشــیم.این نماینده مجلس 
شــورای اســلامی ادامه داد: قوه قضائیه به عنوان دستگاه نظارتی که می توانند در 
این موضوعات فشــار بیشــتری وارد کنند تا کار را انجام دهند باید ورود جدی به 
تکمیل سامانه املاک و اسکان داشته باشد. شاید به لحاظ سنتی در ذهن مدیران 
ما این اســت که بودجه نباید برگردد و زمین نباید واگذار شــود و نباید چیزی از 
دست بدهیم.پوردهقان با بیان اینکه این یک نگاه سنتی است که برخی از مدیران 
ما همچنان دارند و ناشــی از نگاهی قبیله ای و صنفی در این حوزه و عدم داشتن 
نگاه کلان است توضیح داد: اگر در این حوزه دولت بتواند از باب خود فشار بیاورد 
و خیلــی از این اراضی را در اختیار مردم و طرح های مســکن قــرار بدهد حتماً 
عرضه مســکن بالاتر می رود و قیمت به سمت شکسته شدن و کاهش می رود.عضو 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس افزود: مــردم و بخش خصوصی که که میزان 
زیادی خانه در اختیارشــان اســت و این خانه ها خالی از ســکنه هم هستند، این 
موضوع باید مورد قبول سازمان امور مالیاتی قرار بگیرد.پوردهقان در ادامه توضیح 
داد: این اعدادی که درباره تعداد خانه های خالی از سکنه اعلام شده شوخی نیست 
و محدود و معمول هم نیســت. این موضوع نشــان می دهد بخش مالیاتی به طور 
جدی وارد این موضوع نشده و نیاز است با جدیت بیشتری عمل کند.این نماینده 
مجلس با بیان اینکه آیا مجلس این موضوع را از وزیر پیشــنهادی راه و شهرسازی 
خواهند خواســت که ســامانه را هر چه زودتر تکمیل کنند؟ گفت: باید جلسه ای 
برگزار شــود و نقاط ضعف و نقــاط قوت اش بیرون بیاید، هر کجا که مســائل و 

مشکلاتی دارد اصلاح شود تا ما شاهد بهتر شدن این روند باشیم.

تصویب پیشنهاد استاندارد بین المللی 
ایران در حوزه نانوامولسیون ها در ایزو

پیشــنهاد جدید اســتاندارد با عنوان »فناوری نانو- نانوامولسیون ها – مشخصات، 
ویژگی ها و روش های اندازه گیری« که از طرف ایران از حدود یک سال پیش به ایزو 
ارائه شــده بود، پس از بررســی های فنی و تخصصی در رای گیری توسط ۴۰ کشور 
عضو کمیته فناوی نانوی ســازمان ایزو به عنوان یک پروژه جدید استاندارد پذیرفته 
شد.به گزارش ایسنا، این اســتاندارد برای تعیین ویژگی ها و روش های اندازه گیری 
نانوامولســیون ها است. نانوامولسیون ها به طور روزافزون در صنایع مختلف، از جمله 
داروســازی، لوازم آرایشی و صنایع غذایی استفاده می شوند.استاندارد پیشنهادی که 
با مســؤولیت یکی از شرکت های تولیدی فناوری نانوی کشورمان و با حمایت ستاد 
نانو در ســازمان ایزو ارائه شده است، روش جامعی برای بررسی ویژگی های مختلف 
نانوامولســیون ها ارائه خواهد داد. همچنین روش های اندازه گیری استاندارد را برای 
اطمینان از ثبــات و قابلیت اطمینان در آزمایش ها مشــخص خواهد کرد. با ایجاد 

دســتورالعمل های واضح، این پروژه به دنبال تســهیل کنترل کیفیت بهتر، افزایش 
ایمنی محصولات و ترویج نوآوری در توسعه محصولات مبتنی بر نانوامولسیون است.

اســتفاده گسترده از نانوامولســیون ها به دلیل خواص منحصر به فرد آنها، از جمله 
حل پذیری و زیست دســترس پذیری بهتر، بازار رو به رشــدی دارند. نبود استاندارد 
بین المللــی بــرای تعیین ویژگی ها و روش هــای اندازه گیــری چالش هایی را برای 
تولیدکنندگان، محققان و ســازمان های تنظیم گر ایجاد کرده است. نبود یکنواختی 
در محصولات نانوامولســیون ها می تواند منجر به تفاوت هایی در کیفیت و اثربخشی 
محصولات شــود.این اســتاندارد به تولیدکنندگان کمک خواهد کرد تا محصولات 
نانوامولســیون با کیفیــت بالا تولید کنند و در عین حــال از رعایت الزامات قانونی 
اطمینان حاصل کنند. علاوه بر این، اســتاندارد همکاری میان ذینفعان را توســعه 
خواهد داد.به نقل از ســتاد نانو، فرایند تدوین یک استاندارد بین المللی میانگین ۳ 
سال زمان نیاز دارد. از ۱۱۰ استاندارد بین المللی منتشر شده در کمیته نانو ایزو، ۱۲ 
استاندارد با مسؤولیت کشور ایران راهبری و تدوین شده است و ۳ پروژه استاندارد نیز 
هم اکنون با رهبری ایران در مراحل مختلف در ایزو در حال تدوین قرار دارند. در حال 
حاضر در شاخص تعداد استانداردهای بین المللی نانوی تدوین شده بعد از کشورهای 
آمریکا، ژاپن، کره جنوبی، کشور ایران در کنار کشور انگلستان جایگاه چهارم را دارد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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پس از افت بازار سرمایه در روز گذشته امروز و در آخرین روز کاری هفته تالار شیشه ای سبز رنگ شد و شاخص کل با افزایش ۴۶۵۳ واحد به رقم دو میلیون و ۳۷ هزار واحد رسید.به گزارش ایسنا، بازار 
بورس در آخرین روز کاری هفته رشد کرد. این در حالی است که روز سه شنبه و پس از چهار رشد متوالی، این بازار دچار افت شده بود. روز چهارشنبه اما شاخص کل ۴۶۵۳ واحد افزایش داشت و در 
عدد دو میلیون و ۳۷ هزار و ۲۰۷ واحد ایستاد.شاخص هم وزن هم با افزایش ۳۴۸ واحد به رقم ۶۳۹ هزار و ۲۹ واحد رسید.امروز حدود ۱۷۵ هزار معامله به ارزش ۴۱۴۰ میلیارد تومان در بورس انجام 
شد.تاپیکو، شپنا و فملی به ترتیب بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشتند. ذوب، فولاد و شستا هم از نمادهای پرتراکنش بودند. شاخص فرابورس ایران هم روز چهارشنبه ۲.۶ واحد افزایش  
یافت و به ۲۰ هزار و ۷۹۷ واحد رسید.تعداد معاملات فرابورس ۹۳ هزار فقره و ارزش آن ۳۶۹۲ میلیارد تومان بود.کگهر و ارفع بیشترین اثر منفی را بر شاخص فرابورس ایجاد کردند اما شاوان تاثیر مثبت 
داشت. خنور، زملارد و فرابورس هم از نمادهای پرتراکنش بودند.روز گذشته هیات عالی بانک مرکزی طی مصوبه ای حمایت بانک ها از بازار سرمایه را تا سقف ۱۰ هزار میلیارد تومان به تصویب رساند. 
همچنین مصوب شد؛ تملک واحد سرمایه گذاری »صندوق سرمایه گذاری مشترک توسعه بازار سرمایه« توسط مؤسسات اعتباری بنا به تشخیص رئیس کل بانک مرکزی، به مدت حداکثر دو سال در 

مصادیق سرمایه گذاری غیربانکی مندرج در »دستورالعمل سرمایه گذاری در اوراق بهادار« لحاظ نشود.

www.sobh-eqtesad.ir

بازار سهام مثبت شد

info@sobh-eqtesad.ir

امکان جستجوی مدارک گمشده 
زائران اربعین فراهم شد

سامانه "پست یافته" که از سوی شرکت ملی پست برای یافتن اشیاء گم شده 
ایجاد شده است، امسال نیز خدماتی را به زائران اربعین ارائه می کند و برای اولین 
بار امکان جستجوی مدارک و اشیاء گمشده زائران پیاده روی اربعین در این 
سامانه با عنوان زائرپست فراهم شده است.به گزارش ایسنا، گم کردن مدارک 
هویتی مانند شناسنامه، کارت ملی، گواهینامه و کارت های بانکی  یکی از چالش 
هایی است که ممکن است افراد هنگام سفر به خارج از کشور با آن مواجه 
شوند اما با توسعه فناوری های امروزه این امید وجود دارد درصورتی که فردی 
مدارک خود را گم کرد و توسط فردی دیگر آن را پیدا کرد، به پست تحویل 
دهد و سپس میتواند از طریق این شرکت آن را رهگیری کند.   در این راستا  
شرکت پست چند سالی است با طراحی سامانه ای، شرایطی ایجاد کرده تا افراد 
بتوانند با مراجعه به سایت این شرکت به پیگیری وضعیت مدارک و اشیاء مفقود 
شده خود بپردازند. بر این اساس فرد با ورود به سایت شرکت پست و قسمت 
پست یافته، با وارد کردن نام، نام خانوادگی و نام پدر خود می تواند مطلع شود آیا 
مدارکش به دفاتر پستی تحویل داده شده یا خیر.شناسنامه، کارت ملی و مدارک 
بانکی )مانند دسته چک، عابربانک( و مدارک خودرو )مثل کارت ماشین( از جمله 
اسنادی است که توسط مردم به پست تحویل داده می شود و پستچی ها، مدارک 
مورد نظر را به واحد پست یافته شرکت تحویل می دهند. در صورتی که در میان 
مدارک شما مدرکی مفقود شده باشد، با یک جست وجوی ساده در صورتی که 
مدرک مربوطه به دفاتر پستی تحویل داده شده باشد به شما اعلام شده و حتی 
تاریخ تحویل آن هم اعلام می شود.    گفته شده مدارکی که می توان از طریق 
این سایت جست وجو کرد، شامل شناسنامه، گواهینامه، گذرنامه، کارت های 
نظامی، کارت ملی، اسناد مالکیت، عقدنامه، وصیت نامه، دفترچه بیمه، مدارک 
بانکی، کارت های اعتباری بانکی، کارت دانشجویی و مدارک تحصیلی، کارت 
بیمه وسایط نقلیه، سند، معاینه فنی و سایر مدارک خودرو، پروانه ها و گواهی ها، 
لوازم خانگی، انواع چک، طلا، جواهر و اشیای قیمتی، انواع کیف، انواع کارت 
شناسایی، اوراق سهام و کارت هوشمند سوخت می شود.     حال به دلیل 
موفقیت این سرویس طی سال های گذشته این امکان در اربعین امسال هم 
جهت ارائه خدمت به زائران فراهم شده است. درواقع یکی از مهم ترین دغدغه ها 
و نگرانی های زائرین در طول سفر گم شدن اشیاء و لوازمشان است که با ارتقای 
سامانه گفته شده و افزایش قابلیت های این خدمت پستی در موکب های مستقر 
در مرزهای خروجی و موکب های مستقر در کشور عراق به زائران فرم ثبت 
مشخصات ارائه می شود که با چسباندن بارکد مربوطه می توانند لوازم مفقودی 
خود را در صورت پیدا شدن رهگیری و در داخل کشوران دریافت کنند.سرویسی 
که بنابر اعلام مسئولان شرکت ملی پست امسال همانند سال های گذشته البته 
با کمی تفاوت قرار است به زائران در طول مسیر ارائه شود. این سرویس از طریق 
استقرار در هشت مکان که دو تا از آنها در محل کنسولگری نجف کربلا است و ۶ 
نقطه دیگر در مسیر راهپیمایی اربعین در موکب های اصلی ایرانی است که سال 
گذشته فقط در حد اسناد و مدارک مفقود شده بود اما امسال تلفن همراه و کوله 
پشتی هم اضافه شده است.در همین رابطه با توجه به نزدیک بودن روز اربعین 
و سفر زائران به کشور عراق رئیس ستاد اربعین شرکت ملی پست اعلام کرده 
است امسال برای نخستین بار، امکان جستجوی مدارک و اشیاء گمشده زائران 

پیاده روی اربعین در سامانه پست یافته با عنوان "زائرپست" فراهم شده است.
سعید شریف زاده با اشاره به اینکه سرویس پست یافته برای سومین سال متوالی 
در ایام برگزاری راهپیمایی اربعین حسینی به زائران خدمات ارایه می دهد، اظهار 
کرد: ایستگاه های پستی با استقرار در موکب های منتخب در مسیر راهپیمایی 

و کنسولگری های ایران در شهرهای نجف و کربلا، آماده خدمت رسانی است.  
به گفته وی، در صورتی که زائران در طول مسیر پیاده روی مدارک هویتی، 
گوشی تلفن همراه، کوله پشتی و... را پیدا کنند می توانند به موکب های 
مشخص شده تحویل دهند.عضو هیات مدیره افزود: این سامانه به صورت بسیار 
ساده طراحی شده است و به بهترین شیوه استعلام مدارک پیدا شده را در اختیار 
متقاضیان قرار می دهد. شریف زاده گفت: زائران می توانند برای استفاده از این 
سامانه به درگاه اینترنتی www.postyafteh.ir  مراجعه کرده و با انتخاب گزینه 
"زائرپست" و ثبت اطلاعات هویتی، مدارک گمشده خود را جستجو کنند.رئیس 
ستاد اربعین شرکت ملی پست افزود: امسال برای نخستین بار این سامانه به 
کمک سازمان حج و زیارت آمده شده تا بتواند افراد گمشده در طول مسیر را نیز 
شناسایی کند.لازم به ذکر است دریافت مدارک یافت شده از دو طریق امکان پذیر 
است؛ متقاضی می تواند از طریق مراجعه مستقیم به واحد پستی محل نگهداری 
مدارک، در قبال مدرک شناسایی معتبر اسناد خود را تحویل بگیرد. نوع دوم آن 
این است که افراد از طریق مراجعه به نزدیک ترین واحد پستی )برای دریافت 
مدارک(، فرم درخواستی را تکمیل کنند تا پست مدارک را از طریق سرویس 
پست پیشتاز )که هزینه ارسال آن را از شخص متقاضی دریافت کرده(، به نشانی 

مورد نظر ارسال کند.

بخشودگی جرایم وسایل نقلیه 
فاقد بیمه شخص ثالث

بیمه مرکزی طی ابلاغیه ای خطاب به شرکت های بیمه ای اعلام کرد که از 
دریافت جریمه حق بیمه وسایل نقلیه موتوری زمینی فاقد بیمه نامه شخص 
ثالث در شهریور ماه، خودداری کنند.به گزارش ایسنا، معاونت نظارت بیمه 
مرکزی، طی نامه ای با موضوع بخشــودگی مبلغ جریمه حق بیمه وســایل 
نقلیه موتوری زمینی فاقد بیمه نامه شــخص ثالث، خطاب به مدیران عامل 
شرکت های ســهامی بیمه ایران، آسیا، البرز، دانا، معلم، پارسیان، کارآفین، 
رازی، ســینا، ملت، دی، سامان، حافظ، امید، نوین، میهن، پاسارگاد، کوثر، 
ما، آرمان، آسماری، تعاون، سرمد، تجارت نو و حکمت صبا، اعلام کرد:»در 
اجرای بند ۱-۸ دســتورالعمل اصلاحی تعیین میزان نحوه وصول، تخفیف 
تقسیط و بخشودگی مبلغ موضوع بند »ب« ماده )۲۴( قانون بیمه اجباری 
خســارات وارد شده به شــخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل نقلیه و 
نظر به موافقت وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس مجمع عمومی صندوق 
تأمین خســارت های بدنی با پیشنهاد مورخ ۳۰/۰۵/۱۴۰۳ رئیس کل بیمه 
مرکزی ج. ا. ایران به استحضار می رساند به منظور تشویق دارندگان وسایل 
نقلیــه فاقــد بیمه نامه به خرید بیمه نامه شــخص ثالــث، ترویج فرهنگ 
بیمه ای و حمایت از اقشــار ضعیف و آســیب پذیر جامعه به مناسبت آغاز 
هفته دولت و همچنین ولادت باســعادت حضرت رسول اکرم )ص( و امام 
جعفر صادق )ع(، صد درصد )۱۰۰( مبلغ جریمه فوق الاشــاره برای کلیه 
وسایل نقلیه موتوری زمینی فاقد بیمه نامه شخص ثالث از روز جمعه مورخ 
۰۲/۰۶/۱۴۰۳ تا پایان روز شنبه مورخ ۳۱/۰۶/۱۴۰۳ به مدت ۳۰ روز مورد 
بخشودگی قرار گرفته است. لذا شــرکت های بیمه مکلف اند در بازه زمانی 
تعیین شــده از دریافت جریمه حق بیمه از فاقدین بیمه نامه شخص ثالث 

خودداری نمایند.

گزیده خبر

روز تاریخی مجلس؛ تمام وزرای دولت چهاردهم رای اعتماد گرفتند

معاون وزیر صمت تاکید کرد

ضرورت احیای سازمان های 
توسعه ای در کشور

تزریق ۱۰ هزار میلیارد تومان برای حمایت 
از بازار سرمایه

رئیس هیات عامل سازمان گسترش ونوسازی صنایع ایران )ایدرو( ضمن انتقاد از نبود یکپارچگی و وحدت 
رویه در نگاه به ســازمان های توسعه، بر ضرورت احیای سازمان های توسعه ای برای نقش آفرینی موثر در 
توسعه صنعتی کشور تا؛ید کرد.به گزارش ایسنا، مجمع عمومی سالیانه سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران منتهی به پایان ســال ۱۴۰۲ برگزار شــد، بابک احمدی در تین مجمع ضمن اشاره به اینکه انتظار 
می رود اعضای مجمع تصمیماتی در خصوص رفع مشکلات و موانع اتخاذ کنند، اظهار کرد: سوال اینجاست 
که نقش ســازمان های توسعه ای در حکمرانی صنعتی و اقتصادی کشور چیست؟رئیس هیات عامل ایدرو 
تصریح کرد: در بحث سرمایه گذاری در مناطق کمتر توسعه یافته یا صنایع  های تک با ریسک بالا، که بخش 

خصوصی رغبتی برای مشارکت در آن ندارد اما طبق تکالیف سازمان باید آن را اجرا کند......

کاهش ۳۰ درصدی مصرف کلر در روش 
دانش بنیان فناوران کشور برای تصفیه پساب

فروش ۱۷۹ کیلوگرم شمش طلا در حراج 
چهل و پنجم

ایران: انجمن برنج  دبیر 

کشاورزان نگران بارش باران در فصل برداشت 
نباشند برنج 
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عضو کمیسیون صنایع مجلس در گفت وگو با مهر:

 دولت باید سامانه املاک و اسکان را تکمیل کند
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گزیده خبر

سرلشکر موسوی: بهداشت و 
درمان یکی از ارکان توان رزمی 

ارتش است

فرمانده کل ارتش جمهوری اســامی ایران گفت: بخش بهداشــت و درمان یکی از 
ارکان توان رزمی ارتش اســت و آمادگی رزمی ارتش در گرو تاش این بخش است.

به گزارش ایســنا، امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی صبح امروز در دانشگاه علوم 
پزشکی تهران با تبریک روزهای پزشک و داروساز و تقدیر از فعالان این عرصه، اظهار 
کرد: در حرفه مقدس پزشــکی، اخاق حرفه ای و کســب رضایت الهی ماک نهایی 
عمل است. پزشکی مقدمه فعل الهی است؛ زیرا شفا در اختیار خداست.وی ادامه داد: 
کادر بهداشــت و درمان ارتش در دوران دفاع مقدس فداکاری بسیار زیادی داشتند و 
در صدها عملیات افندی و پدافندی در شــرایط بسیار سخت جنگی شرکت کردند. 
بمباران شیمیایی در برخی مراکز درمانی اتفاق افتاد و برخی شهدای پزشک و پرستار 
ما آنجا مصدوم شیمیایی شدند. در مریوان شاهد بودم که یک پزشک پس از بمباران 
شــیمیایی، ماسک خود را به یک ســرباز داد و خودش به ارتفاع رفت، اما به شهادت 
رســید.فرمانده کل ارتش افزود: این جریان خدمت رسانی پس از دروان دفاع مقدس 
ادامه یافت و خدمات زیادی به مردم کم برخوردار یا در بایای طبیعی و به خصوص 
در دوران بیماری کرونا توسط کادر پزشکی ارتش ارائه شد که نتیجه آن رضایت جامعه 
از این اقدامات است. آنها نقش خود را خیلی خوب ایفا کردند.امیر موسوی خاطرنشان 
کرد: بهداشت و درمان فقط یک نیاز اصلی برای مردم نیست بلکه یکی از ارکان توان 
رزمی اســت. آمادگی رزمی ارتش در گرو تاش بخش بهداشت و درمان است. رهبر 
معظم قوا فرموده اند که ارتش نمایشــگاهی از ارزش های اسامی است. بخش قابل 

توجهی از این دستاورد، حاصل تاش بخش بهداشت و درمان ارتش است.
وی با اشــاره به فــداکاری کادر درمان غزه برای نجات مــردم مظلوم، گفت: آنها زیر 
شدیدترین بمباران های مکرر بیمارستان ها به دست رژیم پلید صهیونیستی ایستاده 
اند و با رنج و غم از دســت دادن خانواده خــود به ماموریت خود ادامه می دهند و از 
کار خود دست نکشیده اند. بیش از ۵۰۰ نفر از آنها هم به شهادت رسیده اند. رشادت 
های در دفاع مقدس و جبهه مقاومت ریشه در نهضت حسینی و تفسیر کامل کل یوم 

عاشورا و کل ارض کربا دارد.
فرمانده کل ارتش با بیان اینکه بیش از هر زمان دیگری پرده رســوایی صهیونیست 
ها این خبیث ترین انســان های عالم افتاده است، افزود: امروز به برکت خون شهدای 
غزه، مساله فلسطین به مساله اول جهان تبدیل شده است. آمریکا و صهیونیست ها و 
دیگر حامیان این رژیم تاش کردند فلسطین به فراموشی سپرده شود ولی جنگ غزه، 
فلسطین را به مساله اول جهان تبدیل کرد. غرب تاش کرد خود را حامی حقوق بشر 
نشان دهد، ولی در جریان جنگ غزه دیگر پرده رسوایی آنها افتاده و ادعای دروغ آنها 
برما شــد. بیش از ۴۰ هزار نفر در این چند ماه به شهادت رسیدند اما صدایی از آنها 
برنیامد؛ البته ظلم پایدار نمی ماند و خون شهدا موجب پایان عمر این رژیم منحوس 
خواهد شد.وی با تقدیر از اقدامات انجام شده در حوزه بخش بهداشت و درمان ارتش، 
اظهار کرد: در حوزه طب رزم و نظامی انتظار رشــد بیشتر داریم. به بیمارستان های 
ارتش باید توجه بیشتری شود. حتما به این حد قانع نیستیم زیرا ظرفیت های بسیار 
بزرگــی در این حوزه وجود دارد. بخش بهداشــت و درمان ارتش ظرفیت خود را در 
رزمایش ها، بایای طبیعی یا کرونا نشــان داده اســت، اما هر روز باید نسبت به روز 
گذشته بهتر باشیم. به خوب یا ممتاز بودن بهداشت و درمان ارتش راضی نیستم بلکه 

انتظار الگو بودن این بخش را دارم زیرا این ظرفیت بالقوه وجود دارد.

ایران: ادعای دخالت در انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا بی اساس است

نمایندگــی جمهــوری اســامی ایران 
نزد ســازمان ملل متحد ادعای دخالت 
تهــران در انتخابات ریاســت جمهوری 
۲۰۲۴ آمریــکا را رد کــرد و آن را »بی 
اساس و فاقد هرگونه وجاهت« دانست.

به گزارش خبرگــزاری مهر، نمایندگی 
جمهوری اسامی ایران در سازمان ملل 
دوشنبه شب به وقت محلی در پاسخ به 
سوالات در خصوص ادعای نهادهای اطاعاتی و سایبری آمریکا مبنی بر دخالت تهران 
در انتخابات ریاســت جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا گفت: »چنین ادعاهایی بی اساس و فاقد 
هرگونه وجاهت است. همانطور که قباً هم اعام کرده ایم، ایران هیچ هدف و انگیزه ای 
برای دخالت در انتخابات آمریکا ندارد.«نمایندگی جمهوری اسامی ایران در سازمان 
ملل تصریح کرد: »اگر دولت آمریکا در این ادعا صادق باشد، اسناد خود را در اختیار ما 
قرار دهد تا پاسخ ما را دریافت کنند.«اف بی آی و چند آژانس اطاعاتی دیگر آمریکا در 
بیانیه ای مشترک ادعا کردند که ایران در نفوذ سایبری به کارزار دونالد ترامپ، نامزد 
حزب جمهوری خواه در انتخابات ریاســت جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا و همچنین تاش 
برای هک کردن ستاد انتخاباتی کامالا هریس، نامزد دموکرات ها برای انتخابات ریاست 
جمهوری، دســت داشته است.پیش از این نیز، نمایندگی جمهوری اسامی ایران نزد 
سازمان ملل در پاسخ به سوالات در خصوص گزارشی از مایکروسافت در مورد دخالت 
ایران در انتخابات آمریکا از طریق حمات سایبری تصریح کرد: »ایران قربانی عملیات 
تهاجمی ســایبری مختلفی علیه زیرساخت ها، مراکز خدمات عمومی و صنایع کشور 
بوده اســت. قدرت سایبری ایران دفاعی و متناسب با تهدیداتی است که با آن مواجه 
می شود.«نمایندگی ایران نزد سازمان ملل متحد ادامه داد: »ایران هدف و یا برنامه ای 
برای تهاجم ســایبری ندارد. موضوع انتخابات آمریکا مساله داخلی این کشور است، و 
ایران دخالتی در آن ندارد.« نمایندگی جمهوری اسامی ایران در سازمان ملل درباره 
اظهارات مقام های اطاعاتی آمریکا پیرامون هدف جمهوری اسامی ایران برای بر هم 
زدن انتخابات آمریکا و تأثیرگذاری منفی بر کمپین های انتخاباتی دونالد ترامپ نامزد 

حزب جمهوریخواه برای انتخابات ۲۰۲۴ بیان کرد.

موسسه گوته در تهران پلمب شد
موسســه گوته وابسته به سفارت آلمان در تهران پلمب شد.به گزارش خبرنگار مهر، مؤسسه 
گوته وابسته به سفارت آلمان در تهران واقع در خیابان دیباجی جنوبی دقایقی قبل پلمب شد.

گفتنی است، رســانه های آلمان روز چهارشنبه ۳ مرداد اعام کردند که نیروهای پلیس این 
کشــور به »مرکز اســامی هامبورگIZH« حمله کردند و هم زمان وزارت کشور آلمان نیز با 
انتشار بیانیه ای اعام کرد که این مرکز اسامی و سازمان های تابعه آن را ممنوع کرده و مدعی 
شد که »این انجمن اهداف اسام گرایی افراطی« را دنبال می کند.پلیس آلمان آبان ماه پارسال 
به بهانه بررســی برخی ادعاهای واهی و فاقد مدرک و سند، به مرکز اسامی هامبورگ و ۵۴ 
مرکز دیگر در ۷ ایالت فدرال حمله کرد. وزارت کشور آلمان در آن زمان با انتشار بیانیه ای اعام 
کرد: مرکز اســامی هامبورگ و نهادهای تابعه به ظن اقدام علیه نظم عمومی مورد بررسی و 
۵۴ مرکز در ۷ ایالت فدرال مورد بازرسی قرار گرفتند. در این بیانیه بدون ارائه هرگونه سند و 
مدرکی ادعاهایی علیه فعالیت های مرکز اسامی هامبورگ مطرح شد.مرکز اسامی هامبورگ 
از مراکز مهم اســامی و قدیمی آلمان است که سال ۱۳۳۲ با حمایت آیت الله بروجردی در 
شهر هامبورگ تأسیس شد. انتشار مجاتی به زبان آلمانی و فارسی و ارائه خدمات مشاوره ای، 

بخشــی از اقدامات این مرکز است. این مجموعه اسامی، کتابخانه ای با بیش از ۶ هزار عنوان 
کتاب در موضوعات مختلف اسامی و شیعی دارد.

در نشست BBBB مطرح شد؛

صدای واحد ایران و کوبا در تشریح 
آثار تحریم های غیرقانونی آمریکا

ایران و کوبا با برگزاری نشســتی در نشســت )BBBB( به تشــریح آثار تحریم ها و اقدامات 
محدودکننده غیرقانونی و یکجانبه امریکا بر بهره مندی کشورها از علوم و فناوری های زیستی 
پرداختند.به گزارش خبرگزاری مهر، وزارت امورخارجه، انســتیتو پاســتور ایران و مؤسســه 
تحقیقات واکسن و سرُم سازی رازی کشورمان با همراه سازی همتایان کوبایی خود، با برگزاری 
 )BBBB( نشستی در چهارمین نشست گروه کاری تقویت کنوانسیون منع تسلیحات بیولوژیک
که در ژنو ســوئیس در حال برگزاری می باشــد، به تشــریح آثار و موانع ناشی از تحریم ها و 
اقدامات محدودکننده غیرقانونی و یکجانبه آمریکا بر بهره مندی کشورها از علوم و فناوری های 
زیســتی پرداختند.نمایندگان مؤسسه رازی و انستیتو پاســتور ایران با اشاره به دستاوردهای 
کشورمان در حوزه علوم زیستی و بیولوژیک و نمونه های همکاری های بین المللی صورت گرفته 
با کشورهایی همچون سنگال، موریتانی، مالی، ازبکستان و کوبا در حوزه ساخت واکسن و سرم 
و برگزاری دوره های مختلف آموزشــی در حوزه علوم بیولوژیک، به چالش هایی که کشورمان 
در مسیر بهره مندی از حقوق بین المللی خود به دلیل تحریم های غیرقانونی و یکجانبه آمریکا 
با آنها روبروســت پرداختند.کیهان آزادمنش نماینده مؤسسه پاســتور با ارائه تاریخچه ۱۰۴ 
ساله انستیتو پاستور ایران و نقش این انستیتو در کنترل و ریشه کنی بیماری هایی نظیر، آبله، 
طاعون، سل و کووید ۱۹ و اهمیت همکاری های بین المللی این انستیتو در تولید علم و واکسن، 
بویژه به همکاری با کوبا در زمینه تولید دو واکسن نوترکیب هپاتیت بی و کووید ۱۹ اشاره کرد. 
او همچنین به نقش مخرب تحریم ها در امنیت بهداشــت جهانی اشاره کرد و خواستار ایجاد 
سازوکارهایی برای تضمین همکاری های علمی و بهداشتی در چارچوب کنوانسیون بیولوژیک 
شــد.در ادامه، رایناک قادری نماینده مؤسســه رازی با ارائه توضیحاتــی در مورد تاریخچه و 
تأسیس مؤسسه، با اشــاره بر تولید بیش از ۸۰ محصول متنوع بیولوژیک از واکسن های دام، 
طیور، آبزیان و حیوانات آزمایشگاهی و کیت های تشخیصی، ایران را یکی از کشورهای موفق 
در ریشــه کنی و کنترل بســیاری از بیماری ها در کشور و منطقه از قبیل طاعون گاوی، فلج 
اطفال، سرخک و سرخجه دانست. ایشان همچنین به برگزاری کارگاه های بین المللی آموزشی 
برای کشــورهای اسامی تحت پروژه خود اتکایی تولید واکسن برای کشورهای اسامی اشاره 
کرد.کنوانسیون منع توسعه، تولید و ذخیره سازی تسلیحات بیولوژیک به عنوان یک معاهده 
بین المللی منع تسلیحات کشتار جمعی، در مارس ۱۹۷۵ لازم الاجرا شده است و تاکنون ۱۸۷ 
دولت به عضویت آن در آمده اند.بر اســاس ماده ۱۰ کنوانســیون بیولوژیک، حق بهره برداری 
صلح آمیز از علوم زیستی برای کلیه اعضای معاهده به رسمیت شناخته شده است و اعضای 
کنوانسیون نیز ملزم به تسهیل دسترسی کامل یکدیگر به تجهیزات، مواد، و اطاعات لازم در 
زمینه بهره مندی صلح آمیز از علوم زیســتی هستند.ایالات متحده با وضع تحریم ها و موانع 
غیرقانونی و با نقض تعهدات حقوقی بین المللی خود از جمله ذیل کنوانسیون بیولوژیک، حق 
کشورها برای همکاری های بین المللی و بهره مندی از ظرفیت های علوم زیستی و بیولوژیکی 

را نقض می کند.

قالیباف:

امیدوارم با همدلی و وفاق دولت و 
مجلس مشکلات مردم حل شود

رئیس  مجلس شــورای اسامی گفت: ان شاءالله با همکاری، همراهی، همدلی و وفاق دولت و 
مجلس در همه عرصه ها مشکات مردم حل شود.به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف 
در جلسه علنی عصر امروز )چهارشــنبه ۳۱ مرداد ماه( مجلس شورای اسامی، پس از پایان 
رسیدگی به برنامه ها و صاحیت وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم و اعام رأی اعتماد مجلس 
به همه وزرای پیشــنهادی، گفت: به دولت، رئیس جمهور و وزرا پیشاپیش هفته دولت و هم 
مسئولیتی را که بر دوش گرفتند، تبریک می گویم.وی بیان کرد: مجلس به وظیفه خود عمل 
کــرد و همان طور که رئیس جمهور در آخرین دفاع خود نکاتی را مطرح کرد، ان شــاءالله با 
همکاری، همراهی، همدلی و وفاق دولت و مجلس در همه عرصه ها مشکات مردم حل شود 

و مردم و ایران عزیز ما از ثمره این همکاری بهره مند شوند.

روز تاریخی مجلس؛ تمام وزرای دولت چهاردهم رای اعتماد گرفتند
نمایندگان مجلس شــورای اسامی بعد از ۵ روز بحث و بررسی صاحیت و برنامه های وزرای 
پیشنهادی کابینه چهاردهم، ۱۹ وزیر معرفی شده دولت مسعود پزشکیان را راهی پاستور کردند 
و همراهی و همدلی خود را با دولت وفاق ملی نشــان دادند.به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان 
رئیس جمهور یکشنبه ۲۱ مرداد، ۱۹ وزیر پیشنهادی را برای اخذ رای اعتماد به مجلس معرفی 
کرد.بعد از آن به مدت یک هفته، برنامه های وزرای پیشــنهادی در جلســات کمیسیون های 
تخصصی مورد بررســی قرار گرفت و جلسات علنی مجلس از روز شنبه ۲۷ مرداد در دو نوبت 
صبح و بعدازظهر تا روز چهارشنبه ۳۱ مرداد برای بررسی صاحیت کابینه معرفی شده مسعود 
پزشکیان رئیس جمهور تشکیل شد.نمایندگان مجلس شورای اسامی در آخرین جلسه علنی 
بررسی صاحیت وزرای پیشــنهادی کابینه چهاردهم، ضمن استماع آخرین دفاعیات رئیس 

جمهور، نظر و رای خود را درباره صاحیت هر یک از وزرای معرفی شده اعام کردند.

رئیس جمهور گفت: وزرای پیشنهادی مجموعه ای از سایق و جناح ها هستند؛ اما در 
اصل چشــم انداز و سیاســت های کلی و قانون برنامه با هم مشترک هستیم. وعده می 
دهیم و روی وعده خود خواهیم ایســتاد. قول دادیم با شــما تعامل کنیم، حتما با شما 
تعامل می کنیم.به گزارش ایســنا، مسعود پزشکیان در جلسه علنی امروز - چهارشنبه 
- مجلس شــورای اسامی، در دفاع نهایی از وزرای پیشــنهادی دولت چهاردهم، بیان 
کرد: از نمایندگان تشــکر می کنم در این مدت زحمات زیادی کشــیدید. آنچه که ما 
امروز در این برهه نیازمند آن هستیم وفاق و انسجام داخلی است. قطعا معنای وحدت 

و انســجام این نیست که از سایق و باورهای خود برگردیم. در رابطه با چشم انداز
وزرای پیشــنهادی مجموعه ای از سایق و جناح ها هســتندوی اظهار کرد: با کابینه 
پیشنهادی پیمان بستیم در خصوص سیاست ها هم قسم خواهیم شد و تاش خواهیم 
کرد آن را اجرایی کنیم. امیدواریم این میثاق را با شــما هم داشــته باشیم. پیمانی که 
بســته بودیم این بــود که با وفاق بیاییم؛ این عزیزان نشــان از تعهد و پایبندی من به 
آن پیمان. وزرای پیشــنهادی مجموعه ای از ســایق و جناح ها هســتند. اما در اصل 
چشــم انداز و سیاســت های کلی و قانون برنامه باهم مشترک هستیم. وعده می دهیم 
و روی وعده خود خواهیم ایســتاد. قول دادیم با شــما تعامل کنیم. حتما با شما تعامل 
می کنیم و تاش می کنیم با مشورت شما در راستای اجرای قانون تاش کنیم.رئیس 
جمهور تصریح کرد: پیمان همواره دو طرفه اســت. ما ایســتادیم، کمک کنید بتوانیم 
روی این اصول کار را ادامه دهیم. اجازه دهید ســایق مختلف با هم بتوانیم کار کنیم. 
اگر قرار باشــد که پیمان ببندیم و قرار باشد شما گذشته را در نظر بگیرید، پیش نمی 
رود.بیایید با هم برادر شــده و پیمان برادری ببندیم رئیس جمهور در ادامه بیان کرد: 
بیاییــد با هم برادر شــده و پیمان برادری ببندیم. وحدت و انســجام ما از نماز و روزه 
بالاتر اســت. نماز را برای وحدت می خوانیم. همه باید با هم  پیمان بسته و به ریسمان 
الهــی چنگ بزنیم. مطمئن باشــید همه ما عیب و نقص داریم. در نقد هیچ کدام کوتاه 
نمــی آییــم. حضرت علی در نهج الباغــه می فرماید که در حضــور متقی واقعی یک 
جامعــه به هاکت نمی رســد. مزرعه جامعــه بی آب نمی ماند. جامعه مشــکل دارد. 
فقــر و تبعیــض و ناعدالتی دارد. هر کدام از ما اگر هنر داریــم به عیب خود بپردازیم. 
حل اختاف این نیســت که ما طرف مقابــل را محکوم کنیم. نمی توان گفت که طرف 
مقابل همه چیزش غلط اســت، اینگونه نمی شود وحدت کرد.راه نجات ما وحدت است

وی خاطرنشــان کرد: مــن باید خودم را نقد کنــم چرا در حضور من در دانشــگاه و 
بیمارســتان مشکل ایجاد شــد؛ ما مشکل هستیم. اگر دســت به دست هم دهیم می 
شــود قدرت و عزت را به مملکت برگردانیم. در جبهه ها نه کســی درجه و نه کســی 
عنوان داشــته رقابت برای جنگیدن و شــهید شدن و فداکاری و ایثار بود. می خواهیم 
مشکل حل شــود باید در حل بحران اقتصادی رقابت کنیم نه اینکه یکدیگر را تخریب 
کنیم. راه نجات ما وحدت و انســجام اســت.وی افزود: ما نظر شما را روی چشم خود 
مــی گذاریم؛ اما با وفاق و همدلی باید پیش برویــم. فردا در مدیریت ها و اجرا من به 
عنوان مســئول می توانم نظر دیگران را نگیرم. اما من مــی گویم که تنها تصمیم نمی 
گیرم. بر اساس شایستگی و لیاقت و بر اساس عدالت تصمیم می گیرم. اگر باهم باشیم 
می توان مشــکل را حل کرد. اگر بنا باشــد شما کار خود را کنید و ما کار خود را بعید 
می دانم بتوان مشــکل را حــل کرد.برای وحدت کوتاه خواهم آمد پزشــکیان تصریح 
کرد: آقایان عراقچی، نصیرزاده، کاظمی، خطیب، مومنی، ســیمایی را بدون هماهنگی 
انتخاب نکردیم. چه با کمیته ها و چه با بالا هماهنگ کردیم. امکان ندارد ما کســی را 
به شما معرفی کرده باشیم که بخواهیم تقابل ایجاد کنیم. بنده با تمام وجود با وحدت 
و انســجام آمدم. آقای ستار هاشمی و خانم فرزانه صادق، سابقه و علم این ها مشخص 
اســت. هم علم و هم تجربه داشتند. در ذهن من ایده آل هایی بود اما وقتی می دیدم 
تفاهم نیســت کنار می گذاشــتم. برای من تفاهم مهم تر اســت. باهم باشیم قدرت ما 
بیشــتر اســت. برای وحدت کوتاه خواهم آمد. در خصوص این افــرادی که می بینید 

حداکثر تفاهم و توافق را داشــتیم. با ســازمان های امنیتی و ســپاه تفاهم کردیم بعد 
افــراد را معرفی کردیم.وی در ادامه بیان کرد: از مجلس دو نفر را انتخاب کردیم. خود 
من هم که مجلســی هستم. باور دارم که باید با شما تفاهم کنم. شعار نمی دهم. سعی 
کــردم با وفــاق و همدلی تا اینجا بیایم. در کارشناســی و کاردانی ظفرقندی، میدری، 
همتی و صالحی امیری شــکی نیســت. اعتماد کنید. اینگونه نیســت که یکی بیاید در 
مقابل ولایت جهت گیری داشــته باشــد و من با او کنار بیایــم. بنده همواره از ولایت 
دفاع کردم. بنده که کوتاه نمی آیم، چه کســی گفته که این ها مقابل ما هســتند. چرا 
می خواهیم کســی که با ما هست را از کشتی پیاده کنیم. همه وزرای بهداشت راست 
و چپ، آقای ظفرقندی را تایید کردند؛ حرف دارد، من هم حرف دارم. شــما می دانید 
مــن را برای کاندیدایی نمایندگی رد کرده بودند.در مقابل مردم نمی ایســتم وی بیان 
کرد: اینجا هســتم تا مشــکل مردم را حل کنم. من در مقابل مردم نمی ایستم. بنده با 
شــما تفاهم می کنم تا دست به دست هم داده تا مشکل مردم را حل کنیم. چیزی که 
معتقد به آن نیســتم را نمی توانم بگویم. این نوشــته ها را نمی توانم بخوانم؛ آنچه در 
دلم هست را باید بگویم. آقای میدری اقتصاد این قصه را بلد است، در تامین اجتماعی 
سرآمد اســت. می خواهیم به محرومان برسیم؛ ما را کمک کنید. به عنوان ایرانی نمی 
توانم بپذیریم آن طرف آب رشــد کنند و ایرانی ها با حســرت نگاه کنند. باید دســت 

از دعواهــای بیخودی برداریم و وحدت کنیم. وفاق و وحدت را در تیم ما بهم نزنی 
وی تصریــح کــرد: هر طرف خطا رفتیــم برادرانه بگویید؛ بخدا مــی خواهیم به مردم 
خدمــت کنیم. بــرداران و خواهران عاجزانه می خواهم این وفــاق و وحدت را در تیم 
مابهم نزنید. من نمی گویم عیب ندارم؛ مگر می شــود آدم عیب نداشــته باشــد. ما به 
این نقطه رســیدیم. شــما با همه نقص هــا و عیب ها وفاق ما را باهــم نزنید. ما قول 
می دهیم در خدمت شــما و خدمت به مردم هرچه از دســتمان برمی آید انجام دهیم. 
پزشــکیان افزود: همه این عزیزان کارشــناس و نخبه و باتجربه هســتند. مشکل ما در 
زبان مشــترک است. زبان مشترک ما چشم انداز و قانون برنامه است. همتی و صالحی 
امیــری در اقتصاد، بیمه و بانک و در دانشــگاه تجربه دارد. بنــده همه این افراد را با 
بالا هماهنگ کردم. نمی گویم عیب نداریم. این ها آدم های ناشــناخته نیســتند. آقای 
دنیامالی که دیگر از خودمان اســت. ممکن ضعیف باشــیم اما اگر انســجام و وحدت 
داشــته باشیم مشکلی نیســت که نتوانیم حل کنیم. تمام دنیا پشتیبان عراق در جنگ 
با ایران بودند. می دانید هیچی نداشــتیم، اما یک باور و اعتقاد بود. ما پیروز شــدیم. 
گذشــته را رها کنی  وی خاطرنشــان کرد: امروز جنگی که داریم بدتر از جنگ عراق 
اســت و باید دست به دست هم دهیم. گذشته گذشــت. رها کنیم گذشته را. بپذیریم 
کــه با تمام وجود با هم به مردم خدمت کنیم. کمک کنید این وحدت و انســجام علی 
رغــم همه عیب ها برهم نخورد. ما با شــما هســتیم. هیچ غــرور و تکبر در خود نمی 
بینیم. ما نوکری مردم را در خود می بینیم. وزیر ارشــاد که نمی آمد، آقا دســتور داد 
کــه آمد. بنده با ایشــان صحبت کــردم اما گفت نه نه نه. رفتم خدمــت آقا گفتم این 
لیســت هســت. گفتم آن نیامد، همان جا تلفن را گرفت گفت پاشو بیا. وی بیان کرد: 
می خواهم بگویم هماهنگ شــدیم، آمدیم اینجا. خانم صادق مالواجد را اصا خود آقا 
گفتنــد بیاید. چرا مــن را وادار می کنید چیزهایی که نبایــد را بگویم. همه عزیزان با 
هماهنگی و تفاهم آوردیم اینجا. آقای اتابک، لیســتی درســت کردند آوردند. صحبت 
کردیم. دیدیم ایشــان هم در بنیاد مســتضعفان و هم در اقتصاد بوده است. آدم ها را 
باید در میدان عمل شــناخت. کارهایی که در صنعت کرده بر کســی پوشــیده نیست. 
۴۰ ســال ما می خواهیم عدالت و انصاف را برقــرار کنیم. اما باهم دعوا می کنیم؛ این 
نفس اســت که نمی گذارد. این من اســت که نمی گذارد با شما باشم. دست به دست 
هم دهیم برای ایران و برای مردم. آقای عراقچی اولین کســی بود که آقا قبول کردند. 
قبل اینکه اســم وزرا بگوییم آقا ایشان را قبول کردند. نگذارید من وارد جزئیات شوم. 

رای دهید ما برویم دولت را تشکیل دهیم.

 ســخنگوی وزارت خارجه گفت: در روز جهانی مســاجد، تعرضات مکرر رژیم صهیونیستی به مسجدالاقصی و همچنین استمرار 
نسل کُشی وحشیانه مردم مظلوم فلسطین را شدیدا محکوم میکنیم. به گزارش خبرگزاری مهر، ناصر کنعانی در ایکس نوشت: ۲۱ 
اگوست سالگرد جنایت صهیونیست ها در به آتش کشیدن مسجدالاقصیB قبله گاه اول مسلمانان جهان است. این روز به پیشنهاد 
جمهوری اسامی ایران از سوی سازمان همکاری اسامی به نام B روز جهانی مساجدB نام گرفت. سخنگوی وزارت خارجه افزود: 
در روز جهانی مساجد، تعرضات مکرر رژیم صهیونیستی به مسجدالاقصی و همچنین استمرار نسل کُشی وحشیانه مردم مظلوم 
فلسطین و تخریب و ویرانی های گسترده و هولناک صهیونیست ها در نوار غزه را شدیداً محکوم می کنیم و بار دیگر جهانیان را به 
اقدامات عملی، فوری و مؤثر در برابر این رژیم آپارتاید فرا می خوانیم.وی گفت:  صهیونیست ها طی ده ماه گذشته عاوه بر قتل عام 
بیش از چهل هزار شهروند فلسطینی از جمله هزاران نوزاد و کودک و زن در نوار غزهB و کرانه غربی، دست به تخریب و ویرانی 

گسترده مساجد و کلیساها زدند و دشمنی آشکار خود با مقدّسات ادیان سماوی و آموزه های الهی آنها را به روشنی به همه جهانیان نشان داده اند.

نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل متحد اعام کرد: احتمالا پاسخ ایران در زمان، شرایط و به گونه ای خواهد بود 
که این رژیم کمترین احتمال را می دهد.به گزارش خبرگزاری مهر، نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل متحد در 
نیویورک در پاسخ به اینکه آیا در مورد این که ایران تعمداً تا مشخص شدن نتیجه گفتگوهای آتش بس، پاسخ به رژیم 
را دارد به تعویق می اندازند، اعام کرد: پاسخ ایران باید دو نتیجه مشخص داشته باشد. نخست، باید متجاوز را به دلیل 
ترور و نقض حاکمیت ملی ایران مجازات کند. دوم، باید قدرت بازدارندگی ایران را تقویت کند و پشیمانی شدید رژیم 
را به همراه داشته باشد تا از تکرار هرگونه تجاوز در آینده جلوگیری شود.همچنین، پاسخ ایران باید از یک اثر سلبی 

احتمالی تأثیرگذار بر آتش بس احتمالی اجتناب کند.
احتمالاً پاسخ ایران در زمان، شرایط و به گونه ای خواهد بود که این رژیم کمترین احتمال را می دهد؛ شاید هنگامی که 

چشمانشان به آسمان و صفحه رادار است، از زمین متحیّر شوند و شاید هم ترکیبی از این دو.

کنعانی:

تعرضات اسرائیل به مسجدالاقصی در روز جهانی مساجد 
محکوم است

نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل؛

پاسخ به اسرائیل در زمانی خواهد بود که کمترین 
احتمال را می دهد

دفاع قاطعانه و نهایی رئیس جمهور از کابینه پیشــنهادی
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گزیده خبر ضرورت احیای سازمان های توسعه ای در کشورمعاون وزیر صمت تاکید کرد
رئیــس هیات عامل ســازمان گســترش ونوســازی صنایع ایران 
)ایدرو( ضمن انتقاد از نبــود یکپارچگی و وحدت رویه در نگاه به 
سازمان های توسعه، بر ضرورت احیای سازمان های توسعه ای برای 
نقش آفرینی موثر در توســعه صنعتی کشور تا؛ید کرد.به گزارش 
ایسنا، مجمع عمومی ســالیانه سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران منتهی به پایان سال 1402 برگزار شد، بابک احمدی در تین 
مجمع ضمن اشاره به اینکه انتظار می رود اعضای مجمع تصمیماتی 
در خصوص رفع مشــکلات و موانع اتخاذ کنند، اظهار کرد: سوال 
اینجاســت که نقش سازمان های توسعه ای در حکمرانی صنعتی و 
اقتصادی کشــور چیست؟رئیس هیات عامل ایدرو تصریح کرد: در 
بحث سرمایه گذاری در مناطق کمتر توسعه یافته یا صنایع  های تک 
با ریســک بالا، که بخش خصوصی رغبتی برای مشــارکت در آن 
ندارد اما طبق تکالیف ســازمان باید آن را اجرا کند یا در خصوص 
موضوع نوسازی صنایع که وظیفه ایدرو به عنوان سازمان توسعه ای 
است، نیاز به منابع وجود دارد که از سال 1388 عملا منابعی وجود 

ندارد و دولت به سازمان های توسعه ای  به عنوان یک صندوق نگاه 
می کند و ســهام شرکت ها واگذار می شــود، اما منابع مالی ناشیاز 
واگــذاری که به موجــب تکالیف قانون باید به این ســازمان ها بر 
می گردد، مسترد نمی شــود.وی افزود: در کنار عدم برگشت منابع 
حاصل از واگذاری سهام شرکت ها، دریافت سود از سهام یکی دیگر 
از منابع سازمان بوده است که در حال حاضر این منابع نیز  از دست 
رفته اســت در این وضعیت چگونه بدون منابع می توان از تحقق و 
اجرای برنامه صحبت کرد.معاون وزیر صمت ضمن تاکید بر اینکه 
در نهایت امــلاک و دارایی ها  به عنوان آخرین منابع قابل تعریف 
است که با توجه به بحث مولدسازی دارایی ها و بوروکراسی شدید، 
امکان اســتفاده از این املاک و دارایی ها وجود ندارد، خاطرنشان 
کرد: علیرغم همه این مســائل، ایدرو از طریق بازار ســرمایه و در 
قالب شــرکت ســهامی عام پروژه، برای اولین بار در کشــور برای 
تامیــن منابع مورد نیاز جهت اجرای طرح ها اقدام کرده که در این 
موضوع هم، عدم همسویی بین سازمان خصوصی سازی و سازمان 

بورس در واگذاری شــرکت ســهامی عام پروژه از مشکلات دیگر 
ایدرو به شمار می آید.احمدی در ادامه ضمن تاکید بر اینکه ایدرو 
یک نهاد تخصصی برای نوســازی صنایع است، از ایجاد نهادهای 
موازی برای نوســازی صنایع مثل نهضت احیاء و...  انتقاد کرده و 
گفت: یکپارچگی و وحدت رویه در نگاه به ســازمان های توسعه ای 
وجود ندارد.رئیس هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران در پایان تصریح کرد: با اســتمرار و اصــرار بر رویه موجود، 
سازمان های توسعه ای موجود از بین خواهند رفت و از سوی دیگر 
چون کشور جهت توسعه صنعتی همچنان به سازمان توسعه ای نیاز 

دارد، این امر به ایجاد سازمان توسعه ای جدید منجر خواهد شد.
گفتنی اســت مجمع عمومی عادی سالیانه ســازمان گسترش و 
نوســازی صنایع ایران برای عملکرد ســال مالی منتهی به اسفند 
1402 با  حضور نمایندگان وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت، 
 نیرو،  دفــاع،  اقتصاد،   تعاون و ســازمان برنامه و بودجه همچنین 
نمایندگان ســازمان حسابرسی برگزار شد. در این نشست گزارش 

سازمان حسابرســی کشــور به عنوان بازرس قانونی و حسابرس 
مستقل قرائت و صورت های مالی تلفیقی ایدرو و شرکت های تابعه 

مورد تایید قرار گرفت.

دبیــر انجمن برنج ایــران با بیان اینکه با بــارش باران، برنج ها 
دچار ورس می شــوند اما با تابش چند روزه خورشید و گرمای 
هوا دوباره شــادابی خود را به دســت می آورند درباره وضعیت 
این محصول در کشــور گفــت: هم تمام انبارهــا مملو از برنج 
وارداتی از سال های گذشته اســت و هم امسال تولید مناسبی 
داریم بنابراین نیازی به واردات برنج نیســت.به گزارش ایسنا،  
برنج کاری یکی از مهم ترین فعالیت های کشاورزی در مازندران 
و گیــلان و برخی اســتان های جنوبــی و منبع مهــم درآمد 
کشاورزان این استان ها است. تابستان آغاز فصل برداشت برنج 
اســت و در انواع مختلف برنج، این زمان برداشت متفاوت است 
و در نقــاط متفاوت این بازه زمانــی می تواند اختلاف یکی دو 
هفته ای داشــته باشــد. مسئله مهم این اســت که بارش باران 
مداوم و شدید می تواند مشکلاتی را برای محصولات کشاورزی 
ایجاد کند که بر اســاس داده های ســازمان هواشناسی نیز از 
ابتدای فصل تابســتان تا به امــروز بارش های زیادی در برخی 
مناطق همچون گیلان ثبت شده است.بارش باران در زمانی که 
خوشه های برنج نزدیک به زرد شدن هستند، سبب می شود که 
دانه ها دیرتر برسند و برداشت آن ها دیرتر صورت گیرد و زمان 
برداشت برنج ایرانی شــمال، به تعویق بیفتد.از دیگر تاثیرهای 
بارش باران، باید به این نکته اشــاره کرد که دانه های باران در 
برخی مناطق، باعث می شــود که ســاقه های برنج خم شوند و 
پدیده ای به نام ورس روی دهد که چندان مطلوب کشاورزان و 
برنج کاران شمالی نیست؛ چرا که با افتادن ساقه های برنج، کار 
برداشــت آن ها نیز به مراتب برای کشاورزان، سخت تر خواهد 
شــد. در ادامه این مطلب به ســطح زیر کشت برنج و وضعیت 
این محصول درکشــور و همچنین تاثیــر بارندگی های اخیر بر 
برنج و شــالیزارها پرداخته شده اســت.جمیل علیزاده شایق- 
رئیــس هیات مدیــره و دبیر انجمن برنج ایــران- در گفت وگو 
با ایســنا، درباره وضعیت برنج در کشــور اظهار کرد: برداشت 
برنج تا شــهریور و حتی مهر ادامه دارد. بر اساس اعلام وزارت 
جهاد کشــاورزی سطح زیر کشــت برنج در کشورحدود ۷00 

هزار هکتار است. بر خلاف آنچه که فکر می کردیم در فروردین 
و اردیبهشــت بارندگی نخواهیم داشت؛ بارندگی های خوبی رخ 
داد و همین مســئله نیز موجب شــد که کشــاورزانی که قصد 
کشت برنج نداشــتند از این کار اســتقبال کنند. به طور مثال 
خوزستان جزو استان هایی اســت که در برخی مواقع بارندگی 
ندارد و در برخی سال ها بارندگی بسیار زیادی دارد و امسال از 
آن ســال هایی بود که به دلیل بارندگی های مناسب، کشاورزان 

به کشــت برنج روی آوردند به خصوص که کشت برنج یک کار 
اقتصادی اســت و برای کشــاورزان به صرفه است و به همین 
دلیل نیز کشــاورزان از آن استقبال می کنند. وی درباره سطح 
زیر کشــت برنج در کشــور نیز گفت: خوشبختانه امسال سطح 
زیرکشــت برنج مناسب اســت و به دلیل اینکه آفتاب داغی در 
تیر و مرداد تابیــد، برنج ها از نظر کیفی و کمی وضعیت خوبی 
دارند. بنابراین به دلیل آفتاب داغ تابستان و بارش های مناسب 

و اضافه شــدن ســطح کشت، نسبت به ســال های قبل از نظر 
کیفی و کمی در شــرایط مناسبی قرار داریم و در سال جاری 
حداقل 2 میلیون و 2۵0 هزار تن برنج ســفید خواهیم داشــت 
و چه بســا میزان تولید حتی بیشــتر نیز باشــد.علیزاده شایق 
اظهــار کرد: بی نظمــی در بخش بازرگانی برنج موجب شــده 
اســت که در ســال های 1401 و 1402 برنج بیــش از اندازه 
مورد نیاز وارد شــود. به نظر من دولــت و وزارت بازرگانی در 
این حوزه کــم لطفی کردند که به واردکننــده اجازه دادند تا 
به هــر میزانی کــه می خواهد برنج وارد کند و از آن ســال ها 
انبارها پراز برنج های وارداتی باشــد اما به دلیل پربودن انبارها 
و مناســب بودن شــرایط کمی وکیفی تولید مــا دیگر نیازی 
بــه واردات برنج نداریــم و اگر برنجی وارد شــود در حق ارز 
محدود کشــور و مردم ظلم است چرا که این ارز باید در جای 
مهم تری هزینه شــود.  وی درباره تاثیــر بارندگی های بی موقع 
در فصل برداشــت بر برنج و شالیزارها افزود: در حال حاضر در 
استان های شــمالی بارندگی وجود دارد که این بارندگی ها در 
فصل برداشت اصطلاحا موجب ورس و خواب برنج می شود، اما 
نباید این مســئله برای کشاورزان نگرانی به همراه داشته باشد 
چرا که با تابش چند روزه آفتاب دوباره برنج ها شــادابی خود را 

پیــدا می کنند و می توانند تولیدات خود را به ما عرضه کنند.
رئیــس هیات مدیــره و دبیر انجمــن برنج ایران با اشــاره به 
اینکه در مازندران بخشــی از اراضی تغییــر کاربری داده و به 
ساختمان ســازی تبدیل شده است، گفت: در ابتدای این قضیه 
بایــد بگوییم که این تغییر کاربری هــا به هیچ وجه مورد تایید 
نیســت و دولت متاسفانه نتوانســته از تبدیل اراضی جلوگیری 
کند. اصلا مهم نیســت که مســاحت این اراضی تغییر کاربری 
داده شــده کم اســت یا زیاد؟ مهم این اســت کــه این تغییر 
کاربری نباید رخ دهد. اما مســئله ای که وجود دارد این اســت 
که ما ۷00 هزار هکتار سطح زیرکشت برنج داریم و اگر به طور 
مثال 100 برج هم در آن ها ســاخته شــود آســیب بزرگی به 

تولیدات ما وارد نمی شود و جای نگرانی ندارد.

رئیس موسســه تحقیقات علوم دامی کشــور، ضمن معرفی نژاد آرام، برنامه های آتی 
برای ارتقای صنعت زنبورداری، خبر داد.به گزارش ایســنا، حســن خمیس آبادی به 
تشــریح اقدامات این موسســه در جهت حفظ و ارتقای صنعــت زنبورداری پرداخت 
و با اشــاره به چالش های پیــش روی زنبورداران از جمله تلفــات در برخی کلنی ها 
به دلیل عوامل ناشــناخته، اظهار کرد: موسســه تحقیقات علوم دامی کشور به همراه 
سازمان دامپزشکی کشور، برای شناســایی علل این پدیده و ارائه راهکارهای مبتنی 
بر شــواهد علمی مناســب تلاش می کنند.   خمیس آبادی، با تاکید بر اهمیت حفظ 
ذخایــر ژنتیکی زنبور عســل و معرفی نژاد زنبور عســل آرام، ویژگی های این نژاد را 
مقاومت نســبی به تغییرات اقلیمی، رفتار آرام، بچه دهی کمتر و تولید عســل بیشر 
برشــمرد.به گفته وی، این نژاد می تواند به بهبود عملکرد زنبورســتان ها کمک کند.  
رئیس موسســه تحقیقات علوم دامی کشــور، همچنین بر ضرورت جلوگیری از ورود 
غیرقانونی ملکه های زنبور عسل به کشور تأکید و عنوان کرد: وزارت جهاد کشاورزی 
با اعمــال برنامه های نظارتی، از ورود ملکه های فاقد شناســنامه و گواهی ســلامت 
جلوگیــری می کند. این اقدامات حیاتی برای حفظ خلوص نژاد بومی زنبور عســل و 

پیشــگیری از شــیوع بیماری های جدید در کشور ضروری اســت.  خمیس آبادی، با 
اشــاره به چالش های ناشــی از تغییرات اقلیمی بر صنعت زنبورداری کشور، تصریح 
کرد: موسســه تحقیقات علوم دامی در تلاش اســت تا با شناسایی و معرفی نژادهای 
زنبور عســل با مقاومت بالا در برابر تنش های محیطی، ضمن حفظ تنوع ژنتیکی نژاد 
بومــی، به افزایش بهره وری و تولید محصولات زنبور عســل از جمله عســل، گرده و 
ژل رویال کمک کند. در همین راســتا تلاش می شــود تا با اجرای برنامه های اصلاح 
نژادی و تلاقی نژادهای مقاوم و پرتولید با نژاد بومی، جمعیت زنبور عســل کشور به 
گونه ای تقویت شــوند که بتوانند در شرایط نامســاعد محیطی به تولید پایدار ادامه 
دهند.  رئیس موسســه تحقیقات علوم دامی کشور در پایان، از برنامه جامع موسسه 
برای ارتقای صنعت زنبورداری در مدت زمان 4 تا ۵ سال آینده خبر داد. این برنامه 
شــامل ایجاد ملکه های پرتولید زنبور عسل، مبارزه با آفات و بیماری های زنبورعسل، 
تعیین احتیاجات غذایی زنبورعســل، برندســازی محصولات زنبورعسل، تبیین نقش 

گرده افشــانی زنبورعسل و همچنین آموزش زنبورداران خواهد بود.

کاهش ۳۰ درصدی مصرف کلر 
در روش دانش بنیان فناوران کشور 

برای تصفیه پساب

کاهش 30 درصدی مصرف کلر در روش دانش بنیان فناوران کشور برای تصفیه پساب
یکی از شــرکت های دانش بنیان با عرضه ســامانه نانو کلر موجب شد که در فرایند 
تصفیه پســاب تا 30 درصد مصرف کلر کاهش یابد، ضمن آنکه راندمان گندزدایی 
را افزایش داد.به گزارش ایســنا، عارف دادگستر، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان 
و تولیدکننده ســامانه نانو کلر در مراســم افتتاح و بهره برداری از سامانه نانو کلر در 
تاکســتان استان قزوین با اشاره به تجربه این شرکت در حوزه نانو کلر و نانو حباب، 
گفت: زمانی که ســامانه نانو حباب را برای آبزی پروری توسعه دادیم، به ما اعلام شد 
که ماهیان از این روش فناورانه خوشــحالند و امروز با اجرای ســامانه نانو کلر اعلام 
می شود که محیط زیست از این روش خوشحال است.وی با اشاره به سابقه ۷ سال 
تحقیق و توسعه در زمینه سامانه نانو کلر، اظهار کرد؛ تاکنون با حمایت های ستاد نانو 
و معاونت علمی ریاست جمهوری با بهره گیری از این سامانه در استان های مرکزی و 
قزوین اتفاقات خوبی رقم خورده است.مدیر عامل این شرکت دانش بنیان با اشاره به 
طراحی، ســاخت، نصب و احداث و بهره برداری از سامانه نانو کلر به بیان مزایای این 
سامانه پرداخت و یادآور شد: یکی از شیوه های مرسوم ضدعفونی کردن آب، استفاده 
از کلر است که این روش به صورت کلرزنی نقطه ای است، در این شیوه از حجم زیاد 
کلر استفاده می شود، ضمن این که باید توجه داشت که توزیع یکنواخت کلر از مسائل 
مهم در کلرزنی آب به شــمار می رود.دادگســتر با بیان اینکه در روش های معمول، 
کلرزنی آب به صــورت یکنواخت صورت نمی گیرد، اضافه کرد: روش نانو کلر امکان 
توزیع یکنواخت کلر در فرایند تصفیه پساب را فراهم می کند. کاهش هزینه ها، افزایش 
راندمان گندزدایی و تولید محصولات جانبی ناشــی از گندزدایی از دیگر مزایای این 

روش به شمار می رود

یورو صعود کرد

یورو در برابر دلار به بالاترین سطح در هفت ماه گذشته رسید.به گزارش ایسنا، یورو 
به بالاترین میزان خود از اواخر دسامبر در برابر دلار آمریکا رسید. این افزایش به دلیل 
تضعیف دلار و چشــم انداز کاهش احتمالی نرخ بهره توسط فدرال رزرو در نشست 
ماه آینده بود.سرمایه گذاران از نزدیک سخنرانی جروم پاول، رئیس فدرال رزرو طی 
سمپوزیوم اقتصادی سالانه در جکسون هول در اواخر این هفته دنبال خواهند کرد. 

آنان در جستجوی نشانه هایی در مورد سیاست بانک مرکزی در آینده خواهند بود.
در ســوی دیگر اقیانوس اطلس، بانک فدرال آلمــان پیش بینی کرد تولید ناخالص 
داخلی آلمان احتمالا در ســه ماهه سوم ســال 2024 افزایش خواهد یافت و ظاهرا 
یورو را به ســمت افزایش ســوق خواهد داد.مارکت نوشت، یورو در برابر دلار آمریکا 
0.1۵ درصد افزایش یافت و در ســاعت سه و 20 دقیقه بعد از ظهر به وقت اروپا در 

1.11018 فروخته شد.

فروش ۱۷۹ کیلوگرم شمش طلا در 
حراج چهل و پنجم

در چهل و پنجمین حراج شمش طلا مرکز مبادله ارز و طلای ایران، 1۷۹ کیلوگرم 
شمش طلا معامله و خریداری شد.به گزارش ایسنا، در چهل و پنجمین جلسه حراج 
شــمش طلا که امروز 30 مردادماه 1403 در مرکز مبادله ایران برگزار شــد، 1۷۹ 
کیلوگرم شــمش طلای اســتاندارد با عیار حداقل ۹۹۵ در هزار معامله و از مجموع 
18۹ کیلوگرم شــمش طلای عرضه شده در حراج های عمده و خرد تالار معاملات 
طلای این مرکز، 1۷۹ کیلوگرم با میانگین قیمت چهار میلیارد و ۶88 میلیون تومان 
به ازای هر شمش طلای استاندارد معامله شد.گفتنی است که طی 4۵ جلسه حراج 
شمش طلا در مرکز مبادله ایران، 80۵ تن شمش به ارزش 3۷.2 هزار میلیارد تومان 

مورد معامله قرار گرفته است.

با دستور رئیس کل بانک مرکزی

سند سیاست های کلان کشور در مواجهه 
با رمزارزها به زودی ارائه می  شود 

معاون بانــک مرکزی بــا تاکید بر 
تشکیل جلســه فوق العاده کارگروه 
رمزارزهــا  مبــادلات  ســاماندهی 
تمامــی  نماینــدگان  بــا حضــور 
دســتگاه های ذی ربط در این حوزه 
برگزاری  بــه  آینــده،  هفتــه  طی 
جلسات مســتمر و هفتگی مسولان 
بانک مرکزی طــی دو ماه  ارشــد 
گذشــته در حوزه رمزارزها پس از ابلاغ قانون بانک مرکزی اشــاره و اعلام کرد: 
پیرو این جلســات منظم و به دســتور رئیس  کل بانک مرکزی، به زودی ســند 
سیاست های کلان کشــور در مواجهه با رمزارزها، با محوریت بانک مرکزی و با 
بهره گیری از ظرفیت های ســایر دســتگاه های اجرایی ذی مدخل، نهایی و ارائه 
می شود.به گزارش ایسنا، مهران محرمیان با تاکید بر اینکه ماهیت رمزدارائی ها، 
پدیده ای پیچیده بوده و در بســیاری از کشــورها، نظام مدیریت و تنظیم گری 
آن بصورت چند وجهی و بین دســتگاهی صورت می پذیــرد گفت: با توجه به 
اثــرات و تبعات این پدیده بر بــازار پول و ارز، در قانــون جدید بانک مرکزی، 
اختیاراتــی در خصوص تنظیم گری حوزه رمزپول ها به بانک مرکزی داده شــده 
اســت.معاون فناوری های نوین بانک مرکزی با اشاره به برگزاری منظم جلسات 
تخصصی مســئولان ارشــد این بانک درباره رمزارزها پس از ابلاغ قانون جدید 
بانــک مرکزی تصریح کــرد: از زمان ابلاغ و اجرایی شــدن قانون بانک مرکزی 
طی دو ماه گذشــته، روزهای شــنبه هر هفته در بانک مرکزی جلسات مستمر 
تخصصــی درباره رمزارزها با حضور رئیس کل و قائم مقام بانک  و ســایر اعضای 
هیئــت عامل، جهت تدوین مجموعه مقررات لازم و دســتورالعمل اجرایی ماده 
۵۹ قانون بانک مرکزی برگزار شــده است. وی در ادامه افزود: در این جلسات از 
صاحــب نظران و فعالان حوزه رمزارز نیز دعوت به عمل آمده و پس از اســتماع 
و جمع بندی نظرات مختلف، بزودی ســند سیاست های کلان کشور در مواجهه 
بــا رمزارزها، بــا محوریت بانک مرکزی و بــا بهره گیری از ظرفیت های ســایر 
دســتگاه های اجرایــی ذی مدخل، نهایی و جهت اخذ نقطــه نظرات خبرگان از 
ســوی این بانک ارائه می گردد.محرمیان افزود: البته از فروردین ماه سال 1400 
نیز کارگروه ســاماندهی مبادلات رمزارزها تحت نظر مرکز ملی فضای مجازی، 
بصــورت مســتمر و با حضور کلیه دســتگاه های ذی ربط در حــوزه رمزارزها و 
نماینــدگان محترم قوه قضائیه در بانک مرکزی برگــزار گردیده و ضمن پایش 
فضای مبادلات در کشــور، نســبت به اتخاذ رویکردهای تنظیمی متناســب با 
مقتضیات و ظرفیت های قانونی هر یک از دســتگاه های ذی ربط اقدام گردیده 

است. 

داده های تجارت کره جنوبی نشان داد که صادرات در این ماه شتاب گرفته است و چشم انداز رشد اقتصادی را تقویت می کند و نشان می دهد 
که تقاضای جهانی برای نیمه رساناها همچنان انعطاف پذیر است.به گزارش ایسنا، بر اساس داده های منتشر شده امروز چهارشنبه )21 اگوست( 
اداره گمرک، ارزش محموله ها در 20 روز اول ماه اگوســت نســبت به سال قبل 18.۵ درصد افزایش یافته است. واردات 10.1 درصد افزایش 
یافت که منجر به کسری تجاری 1.۵ میلیارد دلاری شد.با توجه به اینکه کره جنوبی خانه دو تا از بزرگترین سازندگان تراشه های حافظه در 
جهان است، همراه با تایوان با صادرات نیمه هادی های پیشرفته به ایالات متحده و سایر کشورهای توسعه یافته، بر موج تقاضای جهانی برای 
توســعه هوش مصنوعی  سوار شده است.داده های اداره گمرک نشان داد که محموله های نیمه رساناهای کره جنوبی در 20 روز اول آگوست 
42.۵ درصد نسبت به سال گذشته افزایش یافته و سهم این کشور از کل صادرات را به 20.3 درصد رساند. افزایش صادرات به رهبری فناوری، 
خوش بینی را در میان مقامات دولتی افزایش داده است که اقتصاد این کشور احتمالاً سریع تر از سال گذشته رشد خواهد کرد. در همین حال، تقاضای قوی خارجی، بانک کره جنوبی را 
متقاعد کرده است که می تواند به مبارزه با تورم ادامه دهد.همه اقتصاددانان بلومبرگ در این نظرسنجی پیش بینی می کنند که نرخ بهره بانک مرکزی کره جنوبی در 3.۵ درصد ثابت نگه 

داشته شود. همچنین انتظار می رود بانک مرکزی کره جنوبی پیش بینی رشد اقتصادی خود برای سال 2024 را مجدداً تأیید کند.

هیات عالی بانک مرکزی طی مصوبه ای حمایت بانک ها از بازار ســرمایه را تا سقف 10 هزار میلیارد تومان به تصویب 
رساند.به گزارش ایسنا، هیات عالی بانک مرکزی به ریاست محمدرضا فرزین حمایت بانک ها از بازار سرمایه را تا سقف 
10 هزار میلیارد تومان به تصویب رســاند.همچنین مصوب شد؛ تملک واحد سرمایه گذاری »صندوق سرمایه گذاری 
مشترک توسعه بازار سرمایه« توسط مؤسسات اعتباری بنا به تشخیص رئیس کل بانک مرکزی، به مدت حداکثر دو 
سال در مصادیق سرمایه گذاری غیربانکی مندرج در »دستورالعمل سرمایه گذاری در اوراق بهادار« لحاظ نشود.رئیس 
کل بانک مرکزی از سازمان بورس خواسته است که دغدغه سهامداران در نحوه تزریق این منابع به بازار سرمایه را مبنا 

قرار داده و به گونه ای برنامه ریزی شود که این مبلغ بصورت تاثیرگذار در بازار سرمایه نقش داشته باشد.

تزریق ۱۰ هزار میلیارد تومان برای حمایت از اقتصاد کره جنوبی پیروز شد
بازار سرمایه

رئیس موسســه تحقیقات علوم دامی کشور، خبر داد

 تدوین برنامه جامع برای ارتقای صنعت زنبورداری

ایران: انجمن برنج  دبیر 

کشاورزان نگران بارش باران در فصل برداشت برنج نباشند
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از خوشــه کهکشانی MACS۰۴۱۶ به عنوان درخت کریسمس کیهانی یاد 
می شود، زیرا رنگارنگ است و نورهایی درون آن سوسو می زنند.به گزارش 
ایســنا و به نقل از اسپیس، تلسکوپ فضایی جیمز وب )JWST(  به تازگی 
باعث شادی اخترشناســان شده است، زیرا به آنها این امکان را داده که از 
یک خوشه رنگارنگ دوردســت از کهکشان ها که »خوشه کیهانی درخت 
کریسمس« نامیده  می شــود، تصویربرداری کنند.در این خوشه، تلسکوپ 
فضایی جیمز وب »چراغ های کریســمس« سوسوزن را به شکل ۱۴ جرم 
گذرا جدید کشف کرده است. این خوشه MACS۰۴۱۶ نام دارد و در فاصله 
 Haojing( ۴.۳ میلیارد سال نوری از زمین قرار گرفته است.هائوجینگ یان
Yan(، دانشیار دپارتمان فیزیک و نجوم دانشگاه میسوری در بیانیه ای گفت: 
ما MACS۰۴۱۶ را خوشه کیهانی درخت کریسمس می نامیم، هم به دلیل 
رنگارنگ بودن آن و هم به دلیل نورهای سوســوزن که درون آن می بینیم. 
اجرام گذرا آن دسته از اجرامی در فضا مانند ستارگان منفرد هستند که به 
نظر می رسد به طور ناگهانی، روشن و سپس محو می شوند.مشاهده بسیاری 
از اجرام گذرا در این کهکشــان با همکاری جیمز وب با تلســکوپ فضایی 
هابل به دست آمد.نور خوشه کهکشانی درخت کریسمس زمانی سفر خود 
را در سراســر کیهان آغاز کرد که منظومه شمسی که اکنون ۴.۶ میلیارد 
ســال سن دارد، به تازگی شکل گرفته بود و تنها حدود ۳۰۰ میلیون سال 
سن داشت. این موضوع معمولا باعث می شود که نور آن حتی برای جیمز 
وب هم بیش از حد ضعیف باشد، اما ترفند کوچکی که آلبرت اینشتین آن 
را بیان کرد، مشــاهده این درخت کریسمس کیهانی را کمی آسان تر کرد.
اینشــتین در نظریه نسبیت عام خود در سال ۱۹۱۵ که به ماهیت گرانش 
مربوط می شــود، گفته است: اجســام با جرم زیاد باید بافت فضا و زمان را 
بچرخانند و به عنوان یک موجود واحد به نام فضا-زمان با هم یکی شــوند 
و انحنایی ایجاد کنند که ما بــه عنوان گرانش تجربه می کنیم و هنگامی 
که هر چیزی از جمله نور از این مناطق منحنی فضا می گذرد، مســیر آن 
منحرف و منحنی می شــود.هر چه به این مناطق نزدیک تر شوید انحنای 
شــدیدتری را تجربه می کنید.در نتیجه، هنگامی که جسمی از بین زمین 
و منبع نوری دوری عبور می کند، زمان زیادی طول می کشــد که نور آن 
شــیء پس زمینه به ما برسد، زیرا مسیر آن به دلیل انحنای ایجاد شده از 
یک خط مســتقیم پیروی نمی کند. این در نهایت می تواند باعث شود که 
آن شــیء پس زمینه از نقطه نظر ما تقویت شده به نظر برسد. این مفهوم 
»همگرایی گرانشی« نامیده می شود، زیرا جسم مداخله کننده به عنوان یک 
ذره بین طبیعی و کیهانی عمل می کند.جیمز وب با موفقیت از این پدیده 
بهره برده اســت تا برخی از کهکشان های اولیه جهان را ببیند و تصویر آن 
از خوشه کیهانی درخت کریسمس آخرین نمونه از آن است.یک هیولا در 
درخت کریسمس؟این اجرام گذرا توسط یان و گروهش در حالی یافت شد 
که آن ها در حال بررسی چهار مجموعه از تصاویر گرفته شده توسط جیمز 
 JWST PEARLS وب در طــی حدود چهار ماه، به عنوان بخشــی از برنامه
GTO ۱۱۷۶  بودند. این گروه دو جرم در این تصاویر را به عنوان انفجارهای 
ابرنواختری شناسایی کرده اند که با رسیدن ستاره ها به پایان عمرشان اتفاق 
می افتد. یان از این نتیجه هیجان زده شــده است، زیرا او و گروهش اکنون 
می توانند از این ابرنواخترها برای مطالعه کهکشان هایی که انفجارها در آنها 
رخ می دهند، استفاده کنند.اخترشناسان همچنین مورد خارق العاده دیگری 
را در خوشــه کهکشان درخت کریســمس یافتند. یک ستاره هیولایی در 
یک کهکشــان که شبیه به زمانی اســت که جهان تنها سه میلیارد سال 
سن داشت. آن ها نام ستاره را از روی شب پره هیولایی داستان های علمی 

تخیلی ژاپنی »موترا« گذاشته اند.

تلسکوپ »جیمز وب« تصویری از یک 
درخت کریسمس کیهانی گرفت

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

خبر ها و تنش درون آن ها!

جی ام سی سیرا جکال با ۶50 اسب بخار قدرت؛ به دنبال شکار فورد رپتور!

شــرکت پکس پاور از پروژه جدید خود یعنی جی ام ســی سیرا جکال رونمایی کرد. این وانت که هم اکنون ۶۵۰ اسب بخار قدرت دارد به دنبال رقابت با 
 ۱۵۰-F نام های مشهوری همچون فورد رپتور خواهد بود. در حال حاضر حرف اول را در کلاس وانت های پرقدرت و فول سایز خودروهایی همچون فورد
رپتور و رم TRX ۱۵۰۰ می زنند و شاید خودرویی همچون جی ام سی سیرا بهترین گزینه در بازار نباشد. البته کمپانی پکس پاور با محصول جدید خود 
می تواند دیدگاه ها درباره این وانت پیکاپ آمریکایی را تغییر دهد. شرکت یاد شده پکیج های آفرود جکال خود را برای سیرا مدل ۲۰۲۲ تا ۲۰۲۴ معرفی 
کرده است. این پکیج شامل کیت بدنه خشن تر و بهبود قوای محرکه خواهد بود. ابتدا بیایید نگاهی به تغییرات ظاهری سیرا جکال پکس پاور بیندازیم. 
پکس پاور کیت بدنه پهن پیکری را روی سیرا سوار کرده و برخی آپشن ها نیز در دسترس خریداران هستند که از جمله آن ها می توان به کاپوت جدید 

و سپرهای آفرود اشاره کرد.

رکوردی ناامید کننده برای شیاطین سرخ با تن هاخ
منچستر یونایتد با شکست سنگین برابر کریستال پالاس یک رکورد ناامید کننده را با تن هاخ به ثبت رساند.به گزارش ایسنا، منچستر یونایتد 
در هفته سی و ششم رقابت های لیگ برتر انگلیس شکستی سنگین و عجیب را متحمل شد. شیاطین سرخ در دیدار برابر کریستال پالاس 
با ۴ گل شکســت خوردند.در تاریخ باشــگاه منچستر یونایتد تنها ۷ بار این تیم با اختلاف ۴ گل شکست خورده است که ۳ بار آن در دوران 
اریک تن هاخ هلندی بوده اســت تا به خوبی ثابت شــود که این مرد هلندی گزینه خوبی برای هدایت شیاطین سرخ نیست.شکست ۷ بر 
صفر برابر لیورپول، ۴ بر صفر برابر برنتفورد و ۴ بر صفر برابر کریستال پالاس در دوران تن هاخ رقم خورده است و جالب اینکه این سرمربی 
هلندی باوجود این نتایج عجیب و کابوس وار همچنان خود را گزینه ای مناســب برای هدایت یونایتدها می داند.منچستر یونایتد در فصل 
جاری رقابت های لیگ برتر انگلیس عملکرد ناامید کننده ای داشته و با ۵۴ امتیاز در رده  هشتم جدول رده بندی قرار دارد و شانسی برای 

کسب سهمیه لیگ قهرمانان اروپا ندارد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب گودال
پیان هی یونگ نویســنده کتاب گودال متولد ۱۹۷۲ یکی از 
نویســندگان مطرح کره جنوبی است. او مدرک کارشناسی 
خود را در نویسندگی خلاق و مدرک کارشناسی ارشد خود 
را در ادبیات کره ای از دانشــگاه هانیانگ دریافت کرد. او در 
حال حاضر در دانشگاه میونگجی نویسندگی خلاق تدریس 
می کند و ساکن شهر سئول است. رمان پرفروش »گودال« 
که روایتی است ماهرانه و دلهره آور از تجربه ی حس تنهایی 
و انزوا در ســال ۲۰۱۷ برنده ی جایزه ی »شرلی جکسون« 
شد. اوگی – شخصیت اصلی کتاب – پس از هشت ماه از کما 
بیرون می آید. از فضای سرد بیمارستان و خاطرات کم رمقی 
که برایــش باقی مانده به خاطر می آورد که او و همســرش 
تصادفی مهیب را از ســر گذرانده اند. اوگی توانایی حرکتش 
را از دســت داده، همسرش اما زنده نمانده است. در روزهای 
پیــش رو اوگی درمی یابد تنها فــرد باقی مانده از خانواده ی 
کوچکش، مادرزنش است که اکنون سرپرست و به نوعی تیمارگر او شده است. ابتدا تصور می کنید که داستان 
درباره ی روزگار ســخت اوگی پس از تصادف و فلج شدنش است. یا حتی شاید درباره ی ارتباط برقرار کردن با 
مادرزن ساکت و گوشه گیرش باشد. مادزنی که تنها دلبستگی خود را در این دنیا از دست داده و داغدار مرگ 
دخترش اســت. زنی ســاکت، درون گرا و منزوی که تمام تلاشش را می کند تا اوگی کمبودی حس نکند. اما 
داستان حتی درباره ی فداکاری های این مادر داغ دیده هم نیست. برای درک بهتر داستان نیازمند دو دستاویز 
هســتیم. یکی ترجمه ی نام کتاب که اگر چه به انگلیسی the hole ترجمه شده، اما این واژه ی کره ای معنایی 
دیگر هم دارد. »تنها« یا »مردبیوه« ترجمه های دیگر پیشنهادی برای نام کتاب است. دومین نکته که می تواند 
به ما در درک بهتر کتاب کمک کند، دریافت و شناخت ما از ادبیات کره  جنوبی یا حتی اندک شناختی نسبت 
به ادبیات شرق آسیاست. اگر فیلمی کره ای دیده باشید )سوای فیلم و سریال های عاشقانه شان( یا داستانی از 
این سرزمین خوانده باشید می دانید که در ژانر وحشت یا معمایی ید طولایی دارند. جملات کوتاه، توصیف های 
اندک، توجه به درونیات و نیات شخصیت ها، ساختار چندلایه ی داستانی، پوست اندازی شخصیت های داستان، 

زخم های روانی و کشف حقایق زیر غبار زمان از ویژگی های بارز ادبیات کره محسوب می شود.

فدریکو فلینی 
نمی شــود حرف از بهترین کارگردانان ســینما به میان 
بیایــد و از فدریکو فلینی، کارگردان ایتالیایی مشــهور، 
یــادی نکنیم. فدریکو فلینــی و اینگمار برگمن -که در 
ادامه با او آشنا خواهیم شد- به نوعی قطب های سینمای 
پســا جنگ اروپایی در اواخر قــرن ۲۰ بودند. هر دوی 
آن هــا از کارگردانان معروف جهــان بودند که فیلم های 
کلاســیک متعددی ســاختند؛ فیلم هایی کــه هم در 
جلب نظر منتقدان موفق عمــل کردند و فروش خوبی 
در گیشــه داشتند و هم مرزهای ممکن و ناممکن را در 
ســینما جابجا کردند. فدریکو فلینی در سال ۱۹۲۰ در 
خانواده ای متوســط در ریمینی زاده شد. پدرش، اوربانو 
فلینی، فروشــندهٔ دوره گرد و کلی فروش بود و مادرش، 
آیدا باربیانی، زنی خانواده دوست و خانه دار بود.فدریکو از 
هنگام کودکی شیفتهٔ بازیگرانی بود که در نمایش بازی ها 
vaudeville و ســیرک ها هنرنمایی می کردند. در آینده، 
یادهای این خاطرات بر فیلم هایش تأثیر بسیار گذاشت. 
همچنین آموزش او در دبستان دینی کاتولیک از دیگر عوامل مؤثر بر او بود که به فیلم هایش هوایی 
خرده گیر از کلیسا و با این همه احساسی سرشار از معنویت می بخشید. دربارهٔ ریمینی فلینی نوشته: 
»ریمینــی آب و هوای عجیبی دارد؛ باد و بوران و مــه و باران های ناگهانی از ویژگی های آب و هوای 
آنجاســت. مردمش خرافاتی و متعصب هستند. با آداب و رسومی عجیب و تشریفات و سنن مذهبی 
باشکوه که فراوان در آنجا اجرا می شود. علاوه بر این ها، شهر دارای حالتی بسیار اسرارآمیز است. همه 
جای شــهر علایم تاریخ بیزانتن به چشــم می خورد و آن سوی آب ها، ســواحل ابری، دریای مرموز و 
خانه های سنگی واقع شده است و آن ها که بیوگرافی فلینی را می نویسند، جوان کنجکاو جستجوگری را 
به ما می شناسانند که در امتداد ساحل قدم می زند، در میخانه ها شراب می نوشد و ساعت ها در ایستگاه 
راه آهن مســافران را به نظاره می نشیند. گاهی برای مجلات کاریکاتور می کشد. زمانی دلقک سیرک 
می شــود و هر از گاه داستان های بی شرمانه را در مجلات به چاپ می رساند.«وی پس از زمانی کوتاه 
که به گزارشگری تبه کاری های شهر می پرداخت، در ششم فوریه ۱۹۳۸، نخستین کاریکاتور خویش 
را در روزنامهٔ دومینیکا دل کوریه به چاپ رســاند. در همان ســال از زادگاهش به سوی فلورانس و رم 
رهســپار می شود. همکاری او با سینما، با نوشتن طنزهایی برای هنرپیشه ای به نام آلدو فابریزی آغاز 
شد. در ۱۹۴۳ با جولیتا ماسینا ازدواج کرد. جولیتا در چندین فیلم او بازی کرد و فلینی او را والاترین 

الهام دهنده هنری خویش نامیده است.

فرهنگ

تهران- ایرنا- زنان و مردان ایرانی قبل از اسلام، جامه-
 های بلند و گشاد و چین  دار می  پوشیدند و تمایل به 
حفظ شــان و پاکدامنی در ایران باستان حتی قبل 
از ورود اســلام امری ارزشــمند بوده و فقط معطوف 
به زنان نبود.الگوی پوشــش، سبک لباس پوشیدن و 
طراحی لباس از آنجا که یکی از بازارهای بسیار مهم 
اقتصادی اســت و از ســوی دیگر با فرهنگ و ارزش 
های جامعه گره خورده اســت؛ همیشــه مورد توجه 
متخصصــان حوزه های مختلف قرار داشــته و دارد. 
یکی از مواردی که در امر پوشــش مهم است، تبادل 
الگوهای پوششی بین فرهنگ های مختلف و جوامع 
در برهه های مختلف تاریخی اســت. مثلا بسیاری از 
تاریــخ پژوهان بیان می دارند که یکی از عوامل مهم 
بر شکل گیری الگوهای پوشش در صدر اسلام، سبک 
لبــاس های ایرانیان اســت.با توجه بــه اهتمام ویژه 
ایرانیان به فرهنگ و ارزش های خود و نیز برخورداری از توانمندی در تولید پارچه و لباس نسبت 
به دیگر کشورها به ویژه جامعه عربستان، این امر دور از ذهن نیز نخواهد بود. پس به نظر می رسد 
با توجه به پیچیدگی امر پوشــش در دنیای مدرن امروزه به بررسی سبک و هنجارهای پوششی 
ایرانیان قبل از ورود اسلام بپردازیم و روشن کنیم که آیا توجه به فرهنگ پاکدامنی امری الزامی 
دینی است یا برخاسته از فرهنگ غنی ایرانی.از دوره های پیش از اسلام جامه و تن پوشی که بتوان 
به الگوهای پوششی آن زمان به درستی علم داشت، به دست نیامده است. پس پژوهندگان برای 
دستیابی به سبک پوشش مردمان ایرانی قبل از اسلام باید به گزارش های نویسندگان باستان و 
بازنمایی جامه مردمان در سنگن گاره های باستانی و داده های باستان شناسی رجوع کنند.البته 
نکته مهمی که وجود دارد این اســت که در بسیاری از متون تاریخی به وقایع مهم پرداخته شده 
و تصاویر و توصیف ها به بخش ویژه جامعه مثل دربار و افراد ممتاز پرداخته است که شاید قابل 

تعمیم به همه جامعه نباشد.

پوشش زنان و مردان ایران قبل از اسلام
زهرا میرزائی کارشناس مطالعات زنان
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الهلال با مدافع اسپانیایی منچسترسیتی به توافق دست پیدا کرده و این انتقال در آستانه نهایی شدن است.به گزارش ایسنا، الهلال با آنکه تیمی بی رقیب در 
فوتبال عربستان نشان داده با این حال قصد انجام تغییراتی در تابستان را دارد. ژوآئو کانسلو یکی از بازیکنانی است که الهلال به جذبش علاقه دارد.سعودی 
اسپورت اعلام کرد که این انتقال در حال نهایی شدن است و باشگاه الهلال با این بازیکن پرتغالی به توافقاتی دست پیدا کرده است. طبق اعلام سعودی 
اسپورت قرار است کانسلو جایگزین رنان لودی شود. لودی در نقل و انتقالات زمستانی سال قبل راهی الهلال شد اما نتوانست انتظارها را برآورده کند و تنها 
در چند بازی به میدان رفت.کانسلو در فصلی که گذشت به صورت قرضی در بارسلونا به میدان رفت و عملکرد خوبی از خود نشان داد با این حال آبی اناری ها 

قرارداد او را دائمی نکردند. این در حالی است که منچسترسیتی هم علاقه ای به حفظ بازیکنش ندارد

الهلال در آستانه جذب کانسلو

ورزشی

کارگاه ایرانی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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